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OFFICE SERIAL NUMBER IN ORDER THAT THE DMWT CAN

MAKE A COMPLETE CHRONOLOGICAL ACCOUNTING OF EACH FIELD

OFFICE SERIAL.

END. , '

NOTE:

Referenced teletype instructed all offices, except those * 
to be visited by the Department Task Force, to xerox serials 
in its Murkin investigation and forward to FBIHQ by 8/9/76. 
The Department has requested Murkin files to continue its 
review as directed by the Attorney General.

Since the Task Force has reviewed Murkin files at FBIHQ 
duplication can be avoided by having the field office xerox 
only the first page of serials in cases where a copy of that 
serial was furnished FBIHQ. This procedure1has been coordinated 
with Fred Folsom; Office of Professional Responsibility 
Department of Justice, who is leader of the Task Force.
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CODE

y - Mr. R.

TELETYPE
(Attn:

J. Gallagher 

NITEL
J. S. Peelman)

TO: SACS ATLANTA
BIRMINGHAM 
CHARLOTTE

1 - Mr.
1 • Mr.

CHICAGO 
NEW ORLEANS

1 - Mr.
1- Mr.

T. 
X 
J. 
J.

JULY 2 , 1976 
W. Leavitt 
0. Ingram 
G. Deegan 
T. Aldhizer

NEW YORK
SPRINGFIELD 
ST. LOUIS

FROM: DIRECTOR, FBI (100-106670)

MARTIN LUTHER KING, JR.

REBUTEL TO ALL OFFICES DATED JULY 28, 1976, WHICH SET

FORTH BACKGROUND INFORMATION CONCERNING REVIEW OF OUR

MARTIN LUTHER KING, JR., INVESTIGATIONS BY A TASK FORCE OF 

THE OFFICE OF PROFESSIONAL RESPONSIBILITY (OPR), DEPARTMENT 

OF JUSTICE.

PURPOSE OF THIS TELETYPE IS TO ALERT RECIPIENTS REGARDING 

PLANS OF OPR TASK FORCE PERSONNEL TO VISIT THEIR OFFICES TO 

CONTINUE REVIEW OF OUR KING INVESTIGATIONS.

DURING AUGUST, 1976, TASK FORCE PERSONNEL FRED FOLSOM, 

LEADER) JAMES WALKER; JOSEPH GROSS, JAMES KIECKHEFER AND 

WILLIAM WHITE WILL ARRIVE AT THE FOLLOWING OFFICES ON DATES 

INDICATED: ATLANTA AUGUST 2-3, 1976) BIRMINGHAM AUGUST 4-5, 

1976; AND NEW ORLEANS AUGUST $-6, 1976. PRIOR TO JOINING THE

JTA:adn
^8^ SEE NOTE PAGE THREE

1 - 44-38861 - ‘
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GROUP IN ATLANTA, WALKER WILL ARRIVE AT THE CHARLOTTE OFFICE ON 

THE MORNING OF JULY 30, 1976. WITH EXCEPTION OF ATLANTA THE TASK 

FORCE DESIRES TO REVIEW KING ASSASSINATION FILES (MURKIN), THE

. INTELLIGENCE INVESTIGATION OF KING AND ALL KING RELATED 

SECURITY FILES. IN ATLANTA THE TASK FORCE IS ONLY INTERESTED 

IN REVIEWING MURKIN FILES AND PLANS A SECOND TRIP TO ATLANTA 

AT A LATER DATE TO REVIEW ALL SECURITY FILES.

DURING THE WEEK OF AUGUST 16-20, 1976, TRAVEL IS PLANNED 

TO CHICAGO, ST. LOUIS AND SPRINGFIELD, ALTHOUGH DURATION OF TIME 

IN EACH OFFICE IS UNKNOWN AT PRESENT. . ALL KING RELATED FILES

, ARE TO BE REVIEWED IN ST. LOUIS AND SPRINGFIELD. IN CHICAGO THE 

TASK FORCE IS INTERESTED INITIALLY IN REVIEWING ONLY THE MURKIN 

FILE AND PLANS A LATER VISIT TO REVIEW THE KING INTELLIGENCE 

INVESTIGATION AND RELATED SECURITY FILES. ADDITIONAL DETAILS 

REGARDING TRAVEL OF THE TASK FORCE DURING THE-PERIOD AUGUST 16-20, 

1976, WILL BE PROVIDED. NO SPECIFIC DATES FOR TRAVEL TO NEW YORK 

HAVE BEEN SET OTHER THAN IT WILL BE AFTER AUGUST 20, 1976.

IT IS NOTED THAT ALL PERSONNEL ON THE TASK FORCE ARE 

AUTHORIZED TOTAL ACCESS TO PERTINENT FILES AND SUBFILES AT FBIHQ 

AND IN THE FIELD REGARDING INVESTIGATION OF KING, HIS FAMILY 

MEMBERS AND ASSOCIATES. THIS WILL INCLUDE COVER PAGES OF 

COMMUNICATIONS CONTAINING IDENTITIES OF SOME FBI SOURCES AND 

INFORMANTS WHO WERE NOT AFFORDED SYMBOL NUMBERS AT THAT TIME

, AND INDIVIDUALS WHO EXPRESSED OR IMPLIED CONFIDENTIALITY. 

INFORMANT FILES ARE NOT TO BE MADE AVAILABLE WITHOUT PRIOR FBIHQ 

AUTHORITY.
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BECAUSE OF SENSITIVITY INVOLVING OUR INVESTIGATION OF 

STANLEY DAVID LEVI SON, IT HAS BEEN RECOMMENDED TO THE DEPARTMENT 

THAT HIS FILE AT FBIHQ AND IN THE FIELD BE RESTRICTED TO REVIEW 

BY FOLSOM ONLY. THE DEPARTMENT HAS NOT RENDERED A DECISION ON 

THIS RECOMMENDATION. THEREFORE, UNTIL FURTHER NOTICE, RECIPIENTS 

ARE TO DENY ALL TASK FORCE PERSONNEL ACCESS TO LEVI SON* S FILE*

RECIPIENTS ASSIGN COORDINATOR TO HANDLE LIAISON WITH TASK 

FORCE PERSONNEL AND PROVIDE OFFICE SPACE IN WHICH TO CONDUCT 

REVIEW. CONFIRM THEIR ARRIVAL AND DEPARTURE BY TELETYPE AND 

KEEP FBIHQ ADVISED OF SIGNIFICANT DEVELOPMENTS.

1221*
The Attorney General has ordered a review of our King 

investigations. It is to be conducted by a Task Force of OPR 
and is a continuation of a previous review by the Civil Rights 
Division of the Department.

Recipients have been telephonically furnished contents of 
teletype. Task Force personnel have been advised addresses of 
offices and appropriate FBI personnel to contact. Recipients 
have been instructed to refer any questions concerning the 
review to Deputy Assistant Director J. 0. Ingram, who is 
coordinating the review for the Intelligence Division or SA J. T. 
Aldhizer.

Folsom denied our request to restrict review of Levison , 
file to himself only. By letter dated 7/29/76, we recommended 
to Assistant Attorney General Pottinger, Civil Rights Division 
that access to Levison* s file be restricted and that the 
Attorney General support our position in writing.
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Civil Rights Division
July 21, 1976 

ATTN: MR, STEPHEN HORN

ASSASSINATION OF MARTIN HITHER KING, JR,

G. X HNHjnlc

SEE NOTE PAGE TWO . . .
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Assistant Attorney General
Civil Rights Division
RE: ASSASSINATION OF MARTIN LUTHER KING, JR.

NOTE: Our Knoxville office advised that an anonymous telephone 
caller advised at 2:45 p.m., July 8,1976, that the Individual 
who killed Dr. Martin lather King and who was also 
responsible for the recent bombings in the airports is one 
Richard Osbon (Phonetic), Jr. This was all of the information 
which the caller furnished and the call was then terminated 
immediately by the caller.

No Information was located in our files at 
EBI Headquarters, Washington, D. C., or in our Knoxville 
or Memphis Offices.re Richard Osbon (Phonetic),Jr.
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' 6:50 PH 

^ 'TO: 1

’ ’FROM:

'Lagboh.
^ murxin.

■ FO!

: plain
NITEL JULY 8,

DIRECTOR

976 VEH JUL 0 8 J376
FBI (44-38861) 'J1-'

SAC; MEMPHIS (44-2366)

ADIC, NEV YORK (174-2366) ,

KNOXVILLE (149-114) (44-696) (RUC) '

EID. 00 : NEW YORK. KX FILE 149-H 4

00: MEMPHIS. KX FILE 44-696

INFO RECEIVING OFFICES,/ANONYMOUS

^‘ TELEPHONE CALLER ADVISED AT 2:45 ?^„ JULY 8, 197€, 

' THAT THE INDIVIDUAL UHO KILLED DR. MARTIN LUTHER KING 

' and who VAS ALSO RESPONSIBLE FOR THE RECENT BOMBINGS 

" IN THE AIRPORTS IS ONE RICHARD OSBON (PHONETIC), JR.

’ THIS WAS ALL OF THE INFORMATION WHICH THE CALLER 

FURNISHED AND THE CALL VAS THEN TERMINATED IMMEDIATELY 

BY THE CALLER.J NO RECORD IDENTIFIABLE, KNOXVILLE INDICES. 

INFORMATION BEING FURNISHED RECEIVING OFFICES

FOR EVALUATION AND POSSIBLE ASSISTANCE IN INVESTIGATION.

ARMED AND DANGEROUS.

END.

FCD FBI HQ ACK NR 7 AND 9 FBIHQ , ...

HOLD
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CODE TELETYPE

1 - Mr* J* B. Adams

URGENT

TO SACS KANSAS CITY JUNE 30, 1976
LOS ANGELES ^
MEMPHIS @ * Mr* *• J* CalI^«r
SAN FRANCISCO , (Attnt J. S. ^^man)

1 - Mr* T« W. Leavitt
DIRECTOR FBI (100-106670) } - Mr. J. 0. Ingram

1 - Mr. J. G. Deegan
MARTIN LUTHER KING, JR. 1 - Hr. J. T. Aldhizer

FOR INFORMATION OF KANSAS CITY, LOS ANGELES AND

SAN FRANCISCO, THE ATTORNEY GENERAL HAS ORDERED A REVIEU OF 

THE FBI’S INVESTIGATION OF MARTIN LUTHER KING. ASSIGNED TO 

CONDUCT THIS REVIEW IS A TASK FORCE WORKING UNDER DIRECTION OF 

THE OFFICE OF PROFESSIONAL RESPONSIBILITY (OPR) OF THE 

DEPARTMENT OF JUSTICE. THE ATTORNEY GENERAL HAS INDICATED THE 

REVIEW IS TO RESOLVE THE FOLLOWING FOUR QUE STI ON S/' ~

(1.) VAS THE FBI INVESTIGATION OF KING’S ASSASSINATION 

THOROUGH AND HONEST?

(2.) IS THERE ANY EVIDENCE THE FBI WAS INVOLVED IN THE 

ASSASSINATION?

(3.) IS THERE ANY NEW EVIDENCE WHICH HAS COME TO THE 

ATTENTION OF THE DEPARTMENT CONCERNING THE ASSASSINATION?

1 - 44-38861

JTAjlek
(9) SEE NOTE PAGE 4
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(4.) DOES THE RELATIONSHIP BETWEEN THE BUREAU AND KING 

CALL FOR CRIMINAL PROSECUTIONS, DISCIPLINARY PROCEEDINGS OR 

OMER APPROPRIATE ACTION?

TOIS REVIEW IS A CONTINUATION OF A "PARTIAL REVIEW” 

RECENTLY CONDUCTED BY THE CIVIL RIGHTS DIVISION OF THE 

DEPARTMENT UNDER DIRECTION OF ASSISTANT ATTORNEY GENERAL 

J. STANLEY POTTINGER. AFTER THE TASK FORCE COMPLETES STUDY OF 

ASSASSINATION FILES IN SELECTED FIELD OFFICES, IT WILL CONDUCT 

EXAMINATION OF OUR INTELLIGENCE INVESTIGATION OF KING AND ANY 

SECURITY FILES RELATING TO BASIS FOR THE INVESTIGATION. ALL 

PERSONNEL ON THE TASK FORCE ARE AUTHORIZED TOTAL ACCESS TO 

PERTINENT FILES AT FBIHQ AND IN THE FIELD. THIS WILL INCLUDE 

COVER PAGES OF COWRJNICATIONS CONTAINING IDENTITIES OF SOME 

FBI SOURCES, INFORMANTS WHO VERE NOT AFFORDED SYMBOL NUMBERS 

AT THAT TIME AND INDIVIDUALS ' HO EXPRESSED OR IMPLIED CONFIDEN­

TIALITY. INFORMANT FILES ARE NOT TO BE HADE AVAILABLE TO THE 

TASK FORCE WITHOUT PRIOR BIHQ AUTHORITY.

THE OPR REVIEW BEGAN AT EBIHQ ON MAY 10, 1976, WITH REVIEW 

OF ASSASSINATION FILES OF FBIHQ AND WASHINGTON FIELD OFFICE.

DURING THE PERIOD JUNE 14-24, 1976, THE TASK FORCE REVIEWED 

KING ASSASSINATION AND SECURITY FILES IN THE MILWAUKEE AND 

MEMPHIS OFFICES.
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TO CONTINUE ITS REVIEW MEMBERS OF THE TASK FORCE 

IDENTIFIED AS JAMES KIECKHEFER, WILLIAM WHITE AND JOSEPH 

GROSS TENTATIVELY PLAN THE FOLLOWING TRAVEL: DEPART 

MHGWH, B. C., JOLY 6, 1976, FOR KANSAS CITY, REMAINING 

THERE JULY 7-8, 1976; DEPART KANSAS CITY JULY 8, 1976, 

TO ARRIVE AT SAN FRANCISCO OFFICE OK THE MORNING OF JULY 9, 

1976; PROBABLY DEPART SAN FRANCISCO JULY 11, 1976, TO ARRIVE AT 

LOS ANGELES OFFICE ON THE HORNING OF JULY 12, 1976, FOR AN 

APPROXIMATE FIVE DAY PERIOD BEFORE RETURNING TO WASHINGTON, D. C.

TASK FORCE HAS INDICATED THAT TRAVEL TO KANSAS CHY IS 

BASED ON LOCATION OF PRISON FROK WHICH JAMES EARL RAY ESCAPED* 

IN ADDITION TO KING RELATED FILES TASK FORCE DESIRES TO REVIEW 

KANSAS CITY 157-472, BIO! INVOLVES AN ALLEGATION THAT A KLAN 

ORGANIZATION OFFERED TO KILL KING*

TRAVEL TO SAN FRANCISCO AND LOS ANGELES IS BASED ON 

AMOUNT OF TIKE KING IS KNC^N TO HAVE SPENT ON THE WEST COAST, 

ACCORDING TO TASK FORCE PERSONNEL. IN ADDITION TO KING RELATED 

FILES, TASK FORCE DESIRES TO REVIEW LOS ANGELES 157-869, REGARDING 

A PLOT TO ASSASSINATE KING AND LOS ANGELES 157-651, MUCH CONCERNS 

A KLAN THREAT ON THE LIFE OF KING. ALSO OF INTEREST IS 

LOS ANGELES FILE 100-24345, SECTION C, CAPTIONED "COMMUNIST 

PARTY, USA - NEGRO QUESTION," CONCERNING ELECTRONIC SURVEILLANCE 

OF KING. IN SAN FRANCISCO, OF PARTICULAR INTEREST IS 100-51914, 

CAPTIONED "COMMUNIST PARTY, USA - NEGRO QUESTION,” WHICH PERTAINS 

TO THE ELECTRONIC SURVEILLANCE OF KING IN HAWAII AND SACRAMENTO.
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SACS, KANSAS CITY, SAN FRANCISCO AND LOS ANGELES ASSIGN 

COORDINATOR TO HANDLE LIAISON WITH TASK FORCE PERSONNEL AND 

PROVIDE OFFICE SPACE IN WHICH TO CONDUCT REVIEW. CONFIRM 

ARRIVAL AND DEPARTURE OF TASK FORCE PERSONNEL AND KEEP FBIHQ 

ADVISED OF SIGNIFICANT DEVELOPMENTS.

FOR INFORMATION OF MEMPHIS, TASK FORCE LEADER FRED G.

FOLSOM AND JAMES WALKER PLAN TO RETURN TO MEMPHIS ON JULY 6, 1976. 

THEIR PLANS ARE TO REVIEW EVIDENCE IN THE ASSASSINATION CASE AND 

POSSIBLY CONDUCT INTERVIEWS WHICH MAY INCLUDE BOB JENSEN, FORMER 

SAC OF THE MEMPHIS OFFICE, IVO FORMER ASSISTANT UNITED STATES 

ATTORNEYS AND JAMES EARL RAY* THERE IS NO INDICATION AT THIS 

TIME FBI EMPLOYEES ARE TO BE INTERVIEWED. MEMPHIS CONFIRM 

ARRIVAL AND DEPARTURE OF TASK FORCE PERSONNEL AND KEEP FBIHQ 

ADVISED OF ALL SIGNIFICANT DEVELOPMENTS.

S2SJ
Recipients have been telephonically furnished contents 

of teletype on 6/30/76. Task Force personnel have been advised 
of Bureau Office addresses in cities to be visited and appropriate 
^1 personnel to contact. Recipients have been instructed to 
refer any questions concerning the review to Deputy Assistant 
Director J. 0. Ingram, who is coordinating the review for the 
Intelligence Division, or SA J. T. Aldhizer.
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Vv/XAtta: J. S. Peelman)

CODE TELETYPE 4/ URGENT

1 - Mr. I. W. Leavitt

JULY 2, 1976 
TO. SAC, OMAHA (100-6862) t _ ^ x 0> ^

FROM: DIRECTOR, FBI (100-106670) * 2 “^ £ £ “Xr

MARTIN LUTHER KING, JR,

THE ATTORNEY GENERAL (AG) HAS ORDERED A REVIEW OF THE 

FBI’S INVESTIGATION OF MARTIN LUTHER KING. ASSIGNED TO. CON­

DUCT THIS REVIEW IS A TASK FORCE WORKING UNDER DIRECTION OF 

THE OFFICE OF PROFESSIONAL RESPONSIBILITY (OPR) OF THE 

DEPARTMENT OF JUSTICE. THE ATTORNEY GENERAL HAS INDICATED THE. 

REVIEW IS TO RESOLVE THE FOLLOWING FOUR QUESTIONS.

(1) WAS THE FBI INVESTIGATION OF KING’S ASSASSINATION 

THOROUGH AND HONEST?

(2) IS THERE ANY EVIDENCE THE FBI WAS INVOLVED IN THE 

ASSASSINATION?

(3) IS THERE ANY NEW EVIDENCE WHICH HAS COME TO THE 

ATTENTION OF THE DEPARTMENT CONCERNING THE ASSASSINATION?

(4) DOES THE RELATIONSHIP BETWEEN THE BUREAU AND KING 

CALL FOR CRIMINAL PROSECUTIONS, DISCIPLINARY PROCEEDINGS OR 

OTHER-APPROPRIATE ACTION?

1 - 44-38361 ^d

JTAsadn SEE NOTE PAGE THREE
(8)
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THIS REVIEW IS A CONTINUATION OF A "PARTIAL REVIEW” 

RECENTLY CONDUCTED BY THE CIVIL RIGHTS DIVISION OF THE 

DEPARTMENT UNDER DIRECTION OF ASSISTANT ATTORNEY GENERAL 

J. STANLEY POTTINGER. AFTER THE TASK FORCE COMPLETES STUDY OF 

ASSASSINATION FILES IN SELECTED FIELD OFFICES, IT WILL CONDUCT 

EXAMINATION OF OUR INTELLIGENCE INVESTIGATION OF KING AND ANY 

SECURITY FILES RELATING TO BASIS FOR THE INVESTIGATION. ALL 

PERSONNEL ON THE TASK FORCE ARE AUTHORIZED TOTAL ACCESS TO 

PERTINENT FILES AT FBIHQ AND IN THE FIELD. THIS WILL INCLUDE 

COVER PAGES OF COMMUNICATIONS CONTAINING IDENTITIES OF SOME

FBI SOURCES, INFORMANTS WHO WERE NOT AFFORDED SYMBOL NUMBERS 

AT THAT TIME AND INDIVIDUALS WHO EXPRESSED OR IMPLIED CONFIDEN­

TIALITY. INFORMANT FILES ARE NOT TO BE MADE AVAILABLE TO THE

TASK FORCE WITHOUT PRIOR FBIHQ AUTHORITY.

THE OPR REVIEW BEGAN AT FBIHQ ON MAY 10, 1976, WITH REVIEW

OF ASSASSINATION FILES OF FBIHQ AND WASHINGTON FIELD OFFICE.

N OS OF THE TASK FORCE PLAN TO REVIEW KING FILES IK THE

KANSAS CITY, SAN FRANCISCO AND LOS ANGELES OFFICES BEGINNING 

JULY 6, 1976. THESE OFFICES HAVE BEEN NOTIFIED REGARDING DETAILS 

OF REVIEW. ONE OF THE. MEMBERS, JOSEPH GROSS PLANS TO BE AT 

HIS HOME IN OMAHA WRING JULY FOURTH WEEK-END AND DESIRES TO 

REVIEW OMAHA FILES RELATING TO OUR INVESTIGATION OF KING.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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GROSS WILL ARRIVE IN OMAHA LURING THE EVENING OF JULY 2, 1976, 

AND WILL APPEAR AT OMAHA OFFICE ON THE MORNING OF JULY 3, 1976, 

TO CONDUCT REVIEW. TASK FORCE PLANS TO REVIEW KING FILES IN 

ALL FBI OFFICES.

OMAHA ASSIGN i. COORDINATOR TO HANDLE LIAISON WITH GROSS 

AND PROVIDE OFFICE SPACE IN WHICH TO CONDUCT REVIEW. CONFIRM 

HIS ARRIVAL AND DEPARTURE AND KEEP FBIHQ ADVISED OF SIGNIFICANT 

DEVELOPMENTS. ,

NOTE;
Omaha ves telephonically furnished contents of teletype on 

7/2/76. Task Force personnel have been advised address of 
Omaha office and appropriate FBI personnel to contact. Recipients 
have been instructed to refer any questions concerning the review 

to Deputy Assistant Director J. 0. Ingram, who is coordinating
• the review for the Intelligence Division, or SA J. T. Aldhizer.

The Omaha file concerning King’s assassination consists * 
of three volumes,, 293 serials and a one volume file concerning 
aur security investigation of King consists * of 49 serials. 
It is anticipated the review will be completed 7/3/76 and 
Gross will remain in Omaha prior to departing to Kansas City on

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



Michael B. Shaheen, Jr., Counsel 
Office of Professional Responsibility

. " June 9, 1976

Assistant Director - Legal Counsel 
Federal Bureau of Investigation 1 - Mr.

TIEQUEST FOR ACCESS TO MATERIALS
RELATING TO MARTIN LUTHER KING, JR

1 
1
1

Mr.
Mr.
Mr.

avitt 
Decker 
Mogen 
Bassett 
Mintz

Your memorandum, to me dated June 3, 1976, concerning 
captioned matter requested my advice and written views on the leg 

-implications that would attend granting any of the three broad requests 
.made by the attorneys for the King family.

Granting access to the materials and files as requested would 
- afford the attorneys an advantage not granted others pursuant to the 

Fd and Privacy Acts and the Department regulations pursuant to those 
acts. Special considerations are involved due to the notoriety of 
Martin lather King, Jr^and the published allegations concerning him 
and the FBI. However, others may feel equally entitled to similar 
treatment if unusual access is granted in this instance, and they may 
call for a discretionary release by the Attorney General in other cases. 
The backlog of FOI end Privacy Acts requests would be further complicated 
by creating new categories of expeditious file review.

. * ' The May 27, 1976, decision of the court in SldrJdgeXIe^Sr, 
p et al., v. Clarence M. Kelley, et al., Civil ActionTS-Crr&~^}j^^

‘ D.C.), supported the FBI practice of serving all FOI - Privacy rife? 
requests equitably by responding according to the date of receipt X^Jyllge 
'Greeks opinion is a significant development in the law which^e would 
not like undercut by a policy of preferential handling of requests^:?! of

, the order in which they were received. An TOI - Privacy 4^8 forest

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



/Michael E. Shaheen, Jr. * A ■ ’

by the King family attorneys would face some delay due to the existing 
. procedures, but the material could be made available subject to the 
< statutory exemptions. Disclosure beyond that required by the statutes 

would be of doubtful propriety in this matter because there remain 
serious questions of personal privacy of Martin Luther King, Jr., even 

■ though he is deceased. Moreover, broad disclosure does not seem to 
be necessary to private counsel in view of the in-depth study of this 
matter made by the Church Committee followed by their public report.

The question of private counsel participation in the Department 
and FBI review of Dr. King’s assassination, the Bureau’s investigation 
of that assassination, and the Bureau’s alleged program of harassment 
against Dr. King being undertaken by your office at the express order 
of the Attorney General should require little discussion. It does not 
seem to me to be in the interest of justice to have private attorneys ,

- for those who may have a stake in the matter participate in reviews

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176
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UNiTMTAT^ DEPARTMENT OF JUSTICE

OFFIOT OF PROFESSIONAL RESPONSIBILITY
WASHINGTON. D.C. 20530

* 3.1376.

TO: John A.; Miniz, Assistant Director
Legal Counsel Division 
Federal Bureau of Investigation

V Mary C. Lawton
Deputy Assistant Attorney General
Office of Legal Counsel •

Michael E. Shaheen, Jr., Counsel
Office of Professional Responsibility

Attorneys representing both Mrs. Martin Luther
•King, Jr. and the estate of the late Dr. King have

.^requested the Department to permits them 1) access to . . •
'.^11 materials provided to the Senate Select Committee ' ,
on Intelligence relating to Dr. King, and/or 2) access
"to all Department and FBI.files relating to Dr. King 4 . ,
-and 3) the right -to p3x^ici»at^jp*fe^fw|wge^**«»2^^^^^ 
-and Bureau review of Dr. King's assassination, the 
.Bureau's investigation of that assassination, and the 
Bureau's program of harassment against Dr. King pre- 
:sently being undertaken by this Office at the express 
order of the Attorney General.

The Attorney Genera! has requested that this 
Office invite your advice and written views on the 
legal implications that would attend granting any of * 
-the three broad requests made, by-the Attorneys for the J 
King family. : ; %

Please forward your views,to this Office by early 
next week so we may transmit them to the Attorney General 
for his review and subsequent discussion.

,'cc: Jack Fuller
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ir. Poore

C. P. Monroe

MARTIS LUTHER RISC MUShER, 
XHOTTHT FROM LES WO 
OF ’.TMgr'AY"

FUEFOS?

The purpose of this eenorandum is to recommend that 
Les Payne of “Tiawa-.ay (who ha* written Hr. Kelley regarding 
th* Martin Luther King murder investigation) ba invited to 
view lata regarding evidence examined by the FBI Laboratory 
that has been made available under the Freemans of Information 
Act—and that he be advised our files do not substantiate 
the Involvement of FBI informant# In rioting in Memphis, 
Tennessee, in lamb, 195 3, a* alleged in an article ha wrote 
for ’•nowaday “ this year.

SYtfOPSXS.

fey letter dated Juno 10th, Payne has advised he 
wants to interview a knowledgeable Bureau representative 
regarding the Invaders (Militant group of black* in Magalis 
at time of Martin Luther King murder) and work of FBI Laboratory 
in the King "Girder case. Pat a concerning evidence examined by 
laboratory in King murder case has been Mda available under 
Freedom of Information Act and can be reviewed by Payne. 
Payne wrote article for February 1, 1976, issue of Bewslay 
alleging that “Savaral FBI informants.v.were among the most 
active members of the Invader* and that FBI informants 
actively participated in the rioting in Memphis in 1964 which 
drew the Kev. Dr. King back to the city where he was killed.' 
In a RMHsoranduat to the Attorney General on March 4, 1976, the 
□tractor pointed out that the Memphis Office had informant

Enclosures (2) f t
1 - Mr. Moore - enclosure* (2) 
I - ’r. Cochran, 4 Enclosure* (2) 
5 £ lay^a/^M • "ncloauras (2)
1 - ir. ^ewixt * Enclosure* £2) 
1 - ir 'fc Arnett - Enclosure* (2)
1 - dr. Mints Enclosures (2)
1 - ira. Mutual* - Enclosure* (2)
1 - Telephone doors - Enclosure# (2)
owa air (12) cGrtiweu - over
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Hocroe to doors a»ao 
St* MARTI’: WTSBB WIG WRBS»

coverage of the Invaders, but our flics 4c net indicate that 
any FBI ir.formnts were involved in planning, inciting, or 
participating in the violence that erupted during a march in 
which Dr. Kino participated in Memphis on larch 29, 1563.

RrC0M<*?IDAri0K.

That the attached letter be sent Bayne advising bin 
that data pertaining to the Laboratory examinationa in the 
King Harder case has bean made available under the Freedom of 
Information Act and that he should contact your (dr. (core's) 
office if he desires to arrange to see this data. With regard 
to his inquiry concerning the Invaders, the attached letter 
point# out that our files do not support the allegations 
regarding FBI Informants in his article which was published 
in the February 1, 1976, issue of "Howsley.“

DETAILS:

Sy latter dated June 19, 1976, Les Payne of •’Nowaday 
(a daily newspaper on Mew Fork’s Long Island) has written to 
refresh Mr. Kelley a oo?«ory to the fact that he (Payne) par­
ticipated with Hr. Kelley on the "Black Perspectives on the 
Hews* television program earlier this year. (The program 
to which ha refers was flirted in Philadelphia, Pennsylvania, 
in April, 1976.) Payne notes that at ths tire® ha raised 
questions about the FBI Laboratory reports in the martin 
Luther King Harder case and that he also asked about FBI 
penetration of ths Invader group in Memphis. According to 
Payne, Hr. Kelley’s response to these questions was to the 
effect that he was not prepared at that time to give a detailed 
outline of what the evidence was.

In his June 10th letter, Payne now asks that he be 
granted an interview with an Agent or other official

- 2 - cohttiusd - owa

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



Conroe to Moors Mao
MU MARTI1: LUTHER XWG ?WRDW

knowledgeable regarding’ the Ki^g murder case, specifically 
ha wants to talk to someone familiar with (1) the Invaders 
group, and (2) the work of the F3I Laboratory with respect 
to evidence fro® the scene of the murder.

;,t garbing J^idence Exs^Lngd .kyA?A<>ratory)

This year, considerable data concerning evidence 
examined by the FBI laboratory in th©, King murder case has 
been cade available to author Harold Weisberg under ths 
Freedom of Information Act. That material is, of course, 
available to Payne and to others who express an interest 
in it.

Regarding the Invadersi

The Invaders was a militant group composed of young 
bleaks which was active in Memphis, Tennessee, at th© tie© 
the Memphis sanitation workers began a strike in February, 
19€#. That strike, which became a black causa, was supported 
by »r. King and his Southern Christian Leadership Conference. 
Ur. Klug participated in. a march supportive of the sanitation 
workers on March 28, IM*, in stsaxphis. Shortly after the 
starch began, young blacks toward the rear began breaking 
windows and looting —at which point Dr* King left the scone. 
Widespread violence and looting followed. Leaders of the 
invaders had urged students to skip school on the day of the 
march and the presence of uncontrolled youths, combined with 
agitation of leaders of the Invaders, was considered a primary 
cause of the violence.

Reportedly, the violence was particularly distressing 
to Dr* King and his associates because they felt it might be 
construed to Indicate Dr. ring could no longer lead mass 
demonstration* without violence. Early in April, 19f8, 
Dr. King returned to Memphis and was murdered.

C3STIHUED - OVER
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ionroe to Joora vaso 
»8t <WTI5 UTTRBR KI ?£ MK’WBE#

Article toy Payne About King Voider a^ th® Invader®»

Th® February 1# 1976, l«#a« of nevriay featured 
ah article by Lee Fays:* headlined ?3X Tied to Kias'# istam 
to ae»phi#," Payee’s article alleges that “Several FBI 
Informants h«$ at least one undercover agent for the Hempais 
polio® department were awng th® nest active weather# of ‘ 
the Invader# and that "FBI infannumte actively participated 
is the rioting in ^ersphi# in 19€t which drew the Wav. hr. 
(leg bask to the city where he was killed.' (A Xerox of 
Payne’s article 1# attached.)

By xe^orandu^ dated Mereh <, 137$, the director 
brought Payne'# article to the attention of the Attorney 
general and advised hi»>

•The FBI did have informant oevarage off the Invader#. 
Thar® were five informant# of the Kassphia Office providing acme 
degree of coverage of the Invader# or it# leader*. One 
in forwent did b#MM a member of the Invader# shortly after 
the March 31t 1968, violwane. Ha was present daring the 
deaonstxatlon and report®* on th® activities of the leaders of 
the Invader# before and daring the deDSMuatration. Another 
informant was well acquainted with th® BOF*/Invader# laadorr. 
Ba was also present daring th® demonstration and reported 
thereon.*

* (Alack Organ Hing Project)

Oar file# do cot indicate that any of the FBI 
informant# were involved in planning, inciting or participating 
in the violence. Seno were in any level ef policy or leadership 
in the BOP or the Invader#.*

The J4®»pbi# Police Mpartshont did have an undercover 
officer who had infiltrated the Invaders, de regularly reported 
on the activities of the Invaders. Information vs# exchanged
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iionroe to ’core memo 
^Bt FASTIS LATHER SISG ‘fCSDEH

between the Memphis Police Department and the FBI concerning 
the Invaders. There ia no indication in our file# that the 
Memphis police officer was Involved in the planning, instigating 
or performance of violence. This ran has been publicly 
disclosed and he is no longer a member of the Memphis Police 
Department.*

JusticeOepartnnont' sCurrent Eaview of FBI FllesjmJtinjj

In a news release issued April 29, 1976, Attorney 
General Levi announced (1) that Assistant Attorney General 
J. Stanley Pottinger had completed a preliminary review of 
files regarding Dr. King at FBI Beadquarters and (2) that he 
has directed the Office of Professional aesponslbility to 
review all records In the Justice Department regarding 
Dr. Xing, insludlaq additional records at FBI Headquarters 
and in our Field Offices.
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By Les Payne ,
©"fS/^Way, Inc.

' ^ The FBIcon t inues to turn up in 
unexplained circumstances surrounding 
the assassination of Martin Luther 

'King.
^ Newsday has learned that FBI 'in­
formants actively participated in the 

"rioting in'Memphis in 1S68 which drew 
the Rev. Dr, King back to th-; city 
where he was killed.

^ Several FBI informants and at least 
cne undercover agent for the Memplus 
police department were among the 
most active members of a young, vio­
lence-prone black group which openly 
epp^sod Kings ;r:~!ty march sup­
porting the city's sanitation workers. . <

According to Some witnesses, the 
TOO-mem her group Called lira Invaders 
Ml^^hrwi^S riots whkb attempted 
io discredit King's efforts.\Foi!owing •■ 
the riot, in which one youth was-kiikd, 
scores injured and 23$ arrested. King 
vowed that he would return to provc^ 
that he still could lead a nonviolentX 
demonstration. '
; “Dr. King would never have re­
turned to Memphis if the violence had 
not happened,” said the Rev. Jesse 
Jackson, who was one of King's aides 
in the Southern Christian Leadership

‘ Conference. "We never intended to get 
bogged down in Memphis."

The Invaders created major disrup­
tions among local blacks supporting 
King, according to his aides. Tbcyjefit- 
icjzcd King for his nonvioicnt^apT 
proach and urged Iced blacks to "burn, 
baby, burn." On April 4, the day Kin” 
was killed, the groups met with him 
and his.staff and .threatened renewed 
violence unless Iley wore given $750.- 
000 to redevelop their community. 
‘They ju-t got louder and louder,” one 
Q»l'> who was al the meeting Kiul'^l. 
•'Wetolil them we didn't kivo access to" 
that kind of money. We had to put
them out."

j . ^ Two sources said FBI agents and 
j .Memphis policemen admitted that they 
J had "penetrated” the Invaders with'sev^ 

eral informers. One of the informants 
reportedly planned a large portion of 

^Police and FBI officials were regularly 
provided with detailed information 
about the group’s plans, activities and 
of the group’s violent confrontations, 
meetings. 'They knew everything that 

; went on at invaders’ meetings," one 
| source said. “It was as if they had a 
| tape recorder there.” The undercover

Memphis policeman who joined the In­
vaders was at the scene of the violence 
on the day of the riot, several sources 

। said. He is reportedly still a member of 
J the-Memphis force. ~——,

' "Weston [not the real name of the 
undercover police agent! was very fo­
cal, very active,” said a former leader 
of the Invaders who has talked to the 
policeman since he was discovered to 
be a member of the force. "He had a 
7.62 Russian automatic rifle and he 
was armed every time ye were armed. 
He was always suggesting actipns that 
we should take; I never saw him'physi­
cally attack anyone. But he was one of 

-. the most provocative members ox the
\ Invaders." -
\’The invaders, who wore jackets with

I

I

i
I
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lleff P-Wes printed on the hicfc, werA 
- ^ESl^ ,3te 1967. .The W’W 

. w«r, Ud nK.mly bv college Sftjdcm .■
nearby Munph^ bU^e and LeMoyne 
Codecs. The Invaders denounced the, 
nonviolent strategy, but offered protec­
tion for Kin" anti hit staff members. 
“They, like other blacks in the country, 
were naturally frustrated by the slow 
pace of change.” said the Rev. Hoseah 
WjHiams, Atlanta SCLC director. “We 
usually put them to work as parade 
marshals or security guards. They 
would never have hurt Dr. King. Rut 
those who infiltrated our groups, and 
we could never idwn.Iy them, tried to 
exploit the youngsters’ frustrations-and 
neglect and turn them against us.”

The FBI and Memphis police veri­
fied recently that they had intouslj 
.among* the Invaders in 1933. However, 
Henry "£ux, who was the assistant po- 

j lice chief in Memphis, downplayed the 
^group’s role in the March 23 violence, 
p Robert G. Jensen, who was the FBI 
) agent in charge at the time, said, “I 
I wouldn’t be surprised if we had inform- • 
t ers in the group. I’m sure there wasad- 
* equate coverage of the Invaders.” 
, It is reliably reported that the bu­
reau and Memphis police shared intel­
ligence about the Invaders.

* In addition to being invoIredL-sav 
tHe~March 23 violence, the Memphis 
police undercover acmt was providing 
security for King at the Lorraine Motel 
on the day he was assassinated, accord­
ing to knowledgeable sources. The offi- ;-— 
cer was a member of the Invaders’ 
four-man security force that had 
agreed to provide protection for King 
while he was in Memphis.

There have been a series of disclo­
sure s recently concerning covert FBI 

activities against King. This has led to 
a Department of Justice investigation. 
Theinquiry started after the Senate 

■ Intelligence Committee discovered an 
TBI memorandum, dated March 28, 

1959. which detailed a nian-to portray 
King os a hypocrite for staying at a 

•white-owned motel-—the Rivermont^ 
Holiday Inn—where he fled after the 
violence erupted. The Justice Depart­
ment Invoiisiied to see if the memo 
had anything to do wi»h King’s return 
to the Hack-owned Lorraine Motel, 
where he was killed. They found no ev­
id ence linking the FBI to a plot to 
have King return to the Lorraine mo­
tel. However. Newsday has IvSTWt* 
[Ho -tL» Invaders heatedly discussed 
King’s stay at the white motel among 
themselves—some threatening violence 
over the i^ue. ■ ■ - *

’ ’ A source at the JiKiiccOwtatrt. 
i^ toW-Mewsday that the FUraeno was 
i • part of then FBI Dir • rJ. Edgar’ 
• Hoover’s Countcr-Inteb , ’nee Program 
1 (CointrJproi ncninst "Bhrk National- 
I ist-Hnte Groups.” The plan, outlined in 
A- an FBI Domestic Intelligence Division

memo, was put into etirct March 4, one 
month before King was killed. It was 
designed to “prevent the rKe ci a ‘mes- 
siah* who could unify ... the militant 
black nationalist movement.” An over­
all goal of Hoover’s plan was to “dis­
credit” black leaders .and their move­
ment -among both blacks and whites.

THe"~Vroience at Memphis, peita^, 
more than anything else, began io er­
ode King’s credibility among moderate

I blacks. King and his group were pre­
paring to lead a nonviolent “Poor Peo- 

“ptCS^March” on Washington later that 
. month. After the Memphis riots some 
.national black leaders attacked King 
, for the violence. On the day before he 
was killed, MAACP leader Roy Wilk- 

j ins attacked King in a Story printed.In 
; the Memphis Press-Scimitar. Wilkins, 
said he doubted that King could keep’ 

; the Washington march nonviolent: “If 
a maverick of the rear ranks of the 
inarch decides to throw a brick through 
a window, there’s nothing Dr. King up

' front can do to stop "it.”

! Jensen. who was in charge of the 
>FBI in Memphis, said that the “ulti- 
! mate decisions (fcr Cointeipro] were 
| made in Washington D-C. and then ’

..they came to the field office” He de- 
, nied that his office ever received the

• hotel memo. “I have no recollection of 
a memorandum dated Mamh 28,” he
said. “If it was an intra-office memo I
wouldn’t have seen it anyway. It would
have.come to us as gen-era 1 instruc­
tions?’ * -

1;- >The Senate .Intelligence Committee 
; said that it uncovered no evidence that 

the FBI was implicated in King’s mur- 
*. den or any cover-up. 1713 committee 
J. chairman. F r a n k Church (D-Ihho), 
1 Kas reportedly called for a federal spe- 
j cial prosecutor to investigate the assas- 
| sinaticn to resolve “many unanswered 
j questions,” including whether the bu- 
| reau “vendetta” against Kimf-WTVffc- 
* lated to his murder in Memphis.

} . Soihu-of-King’s staff members over 
. 11 the years, have charged that the Invad-
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f ere were responsible for the riots which 
| indirectly led, they say, to King’s death 
i in-Mcmphis.

“The violence was definitely respon­
sible for Martin’s being in Memphis on 
April 4th,” said Cong. Andrew Young 
(D-Ga.). “The Invaders themselves 

^have taken responsibility for the vio­
lence. Now if the FBI was involved 
with the,Invader, then it would bear 

.looking into.” ,
P FBI off- jials deny any involvement 
j in King’s death. “The FBI did an ex- 
| cellent job in the “investigation,” Jen- 
| sen said. “There are still a lot of theo-

V ries, but no new evidence...”
t However, former FBI agent Arthur 
: Murtagh said that Hoover's relentless 
’ surveillance of King influenced' the 
; way individual agents approached the 
1 murder. For a time Murtagh directed 
j the bureau’s intelligence unit in A’.lan- 
I ta which tapped the civil rights leader’s 
* telephones and bugged his rooms. “Tho-

^■Luieau under Hoover believed that 
I King was a foreign Communist agent,”

he said. “He was the enemy. In this 
sort of. atmosphere, the bureau’s inves­
tigating King’s murder was like the 
CIA investigating the assassination of 
a Russian premier.”

; ' Murtagh said that some agents were 
"ecstatic” after King was shot. “When

; King was shot, an agent I knew in At- 
’ lanta went on a 30-minute nigh. We 
were in the bureau’s parking lot when 
the news came and this f e 1 i o v/ kept 
saying. They got Zorro (King’s code 
ramo|-^-f they got Zorro. They fi­
nally got that son of a bitch.’ "

♦ 'wirta.*^i»«»i - i»«,r»*’ »► ^* - * —
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Jane 23, 1976

<r. Tat# Payne 
•?ows4ay 
$30 Stewart Avenue 
Sarden City. New York 11530

Dear Mr. Payne?

I hare received your letter of June 10( 1976, and 
appreciate the continued interest io the murder of ar. Martin 
Lather King, Jr** which prompted you to write.

Ton undoubtedly will ba plea#®* to know that data 
concerning evidence recovered in Memphis, Tennessee, and 
seat to the FBI Laboratory for examination hare been released 
in response to revests receives? by us under the Freedom of 
Information act. If you will write or telephone him at (202) 
324-5359, Assistant airactor Donald W. Meera* Jr.* of our 
External Affairs Division will make arrangement# for you to 
review this material.

Presumably your desire to discuss the Invaders croup 
which existed in Memphis at the tine of Dr. King's murder stee* 
froo the article yon wrote for the February 1, 1974, issue of 
Mowoday. At my instruction* a thorough search was made of 
partineat files at our Headquarters, as well as is our leaphis 
Field office, laaadiatoly after that article was published. 
It resulted in no substantiation being found for the alle­
gation# which served as the basis for your article, namely, 
that ’"Several FBI informants.. .were among the most active 
oeaber#' of the Invaders and that 'PEI informants actively 
participated in the rioting" that erupted in Memphis on 
'larch ?•* 1964.
1 - Mr. Moore (detached) 
X - Mr. Cochran (detached) 
1 - Mr. Callagher (detached) 
1 - Mr. Leavitt (letached) 
1 - Mr. McDermott (detached) 
1 - Mr. Mints (detached) 
1 - Hrs. Matcalf (detached) 
1 - Telephone Roesa (detached)

GWG ;Slr (12) COKTIRUKD ON PAGE TWO

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



«r. Let Payne

C»c18*«£ la a copy of * news release which was 
issued by the ^epart^eat of Justice on April 29, 1976, 
reflecting that Attorney General Edward a. Lewi has 
directed that a review be Mate of all records Id the 
Jepartwent concerning nr. Martin tetter King, Jr. We 
arc, of course, cooperating fully in that review and 
I mr sure you will agree that it would be improper for 
u* to ccMssMAt further prior to its co&plation.

Sincerely youre.

Clarence M. Kelley 
director

Enclosure

iOTF: See Monro* to Koore mes*o dated 6-21-76 and captioned 
"Martin Luther King tarter, Inquiry from Lea Payne of ’Wewatey'.
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FOR IMMEDIATE RELEASE AT 11:00 A.M;< E.D.T 
'THURSDAY, APRIL 29, 1976 AG

In response to inquiries from the news 
regarding the Civil Rights Division’s review of
Luther 
issued

media 
the Martin

King files, Attorney General Edward H,. Levi today 
the following statement: -

■ headed

I have directed the Office of Professional Responsibility 

by Michael Shaheen, to complete a review of all records

in the

‘Martin

Department of Justice concerning the Reverend Dr.

Luther King, Jr. The Civil Rights Division, under the

. personal direction of Assistant Attorney General J. Stanley

Pottinger, completed on April 9 a five-month preliminary 

review of files at FBI headquarters,. As a result of this

preliminary review, the Civil Rights Division has recommended

that the review be carried forward to completion with an 

additional examination of records at FBI headquarters and

field offices. It is believed that more than 200,000 documents

may be involved.

On the basis of this preliminary review, Assistant

Attorney General Pottinger stated that his tentative conclusions i.

were (1) there was no basis to believe that the FBI in any way

caused the death of Dr. King, (2) no evidence was discovered

that the FBI investigation of the assassination of Dr. King

was not thorough and honest, and (3) instances were found

indicating that the FBI undertook a systematic program of

harassment of Dr. King in order to discredit him and harm both

him and the movement he led.
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’In ordering on April 26 the complete review by Mr.

Shaheen/ I directed that the investigation, be completed ; 

forthwith and that answers to four specific questions be 

furnished to me and FBI Director Clarence M. Kelley on the 

basis of the review of all documents:

*— Whether the FBI Investigation of Dr. King’s

assassination Was thorough and honest;

— Whether there is any evidence that the FBI was

involved in the assassination of Dr. King;

—" Whether/ in light of the first two matters/ there

is any new evidence which has come to the attention of the 

Department concerning the assassination of Dr. King;

— Whether the nature of the relationship between the

.' Bureau and Dr. King calls for criminal prosecutions/ disciplinary 

proceedings, or other appropriate action.

Mr. Pottinger pointed out that the Civil Rights

Division has been continuously investigating allegations

■ concerning the assassination of Dr. King as these allegations 

- come to the attention-of the Department.
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550 Stewart Avenue, Garden City, Long Island, New York 11530

Mr. Clarence Kelly 
Director, FBI 
Washington, D.C. June' 10, 1976

Dear Ur ♦ Kelly;
%

A few months ago, I had the privilege of appearing as a 
journalist when you were the guest on the television show, 
"Black Perspective on the News."

e^'?1^

•*4

you may recall, I had special interest an the FBI’s
investigation of the assassination of the Dr. Martin Luthoi’ 
King. 1 raised certain questions at that .time about $31 
laboratory reports which formed the basis for the prosecution’s 
case, which, of course, has never boon tested in the courtroom. 
Concerning this evidence and information about the FBI’s

a

; penetration of the Invaders group in Memphis, you stated that 
you wore not prepared at that time to give a "detailed outline of 
what ths evidence was."

i Sir, I realise that you are a busy man and thus I am reouesting 
| that Nowaday be granted an interview with your agent or denarwiit" 
Lmost ^nW^^^'o^^^^^ Invaders'"
j gWpman(r2.the Bureau’s laboratory work concerning evidence . ' 
1 at the scone of the crime.

| I am sorry to have hoard of your recent operation. I trust 
| that you are enjoying full health.

eyy truly

s Payne

^ JUN 14 1976
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5-H3a (R(^ 3-21-73)
1 - Mr. Adams 

Mr. Mintz 
Mr. Gallagher

1 - Mr. Leavitt
1 - Mr. Ingram
1 - Mr. Deegan

. . 1 .-.Mr. AldhizerIntelligence Division

I

INFORMATIVE NOTE 
' - Oate_fiZ2W_

Attached advises that the Department 
Task Force, Office of Professional Respon­
sibility has completed its review of 
Martin Luther King assassination files in 
Memphis. The Task Force is also reviewing 
Memphis files pertaining to the Sanita­
tion Workers Strike and the Invaders, a 
Memphis youth gang, both files relating to 
violence occurring in Memphis during time 
of assassination.

In addition the Task Force has re­
quested and received Memphis files on our 
intelligence investigation of King.

Review of all above files are in 
accordance with Attorney General’s in­
structions pertaining to the review.

Task Force is expected to depart 
Memphis about 6/24/76 for return to 
Washington, D. C.

JTAzadn
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. = »K FEDERAL BUREAU Uf INVESTIGATION

COMMUNICATES SECTION
NR01CME CODE

JUN 7, 2 1976
6:10PM .NITEL JUNE 22, 1976 RJH

TO: DIRECTOR TBlTft

FROM: MEMPHIS (66-2189)' (P)

ATTENTION: INTELLIGENCE DIVISION

REVIEW OF FBI INVESTIGATION OF DR. MARTIN LUTHER KING 

DEPARTMENT OF JUSTICE TASK FORCE HAS THIS DATE

CON CL IB ED ITS REVIEW OF MURKIN FILES (44-1957) AND HAS 

CONCLUDED A REVIEW OF MEMPHIS FILE 157-1092, PERTAINING 

TO THE SANITATION WORKERS STRIKE AT MEMPHIS, TENN., 

WHICH OCCURRED JUST PRIOR TO KING’S MURDER . •

TASK FORCE HAS NOW REQUESTED FILES ON THE INVADERS

;cip..a>i^— • 
Asst Pir,: ' •

Adm. » ------- -
Ext Affair-----  
?in. & 1’erS—— — 
Gen. Inv. —— 
Ident. >--— 
Inspect''" 
Intel’.. v ( 
Laborat017 ——— 
Legal Conn. 
Plan. & LvaL 
> sc. Mg»u —' 
Spec. I°7--- 
Trains ..-- 
Teleph^^ 
Dir

(15 7-1067) AND ON MARTIN LUTHER KING, JR. (100-4105). 

UACB, THESE FILES ARE BEING TURNED OVER TO THE TASK 

FORCE FOR REVIEW.

■ MEMPHIS HAS ALSO MADE XEROX COPIES OF ALL PRESS 

CLIPPINGS MAINTAINED IN THE MURKIN CASE AND WILL TURN 

THESE OVER TO THE TASK FORCE WHO ARE EXPECTED TO DEPART 

MEMPHIS ON OR ABOUT THURSDAY NEXT. ' ' '^ ■

END.

MDP FBIHQ'
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5-U3a (Rev. 3-21-73)

Mr. Adams
Mr. Mintz
Mr. Gallagher
Mr. Leavitt
Mr. Ingram
Mr. Deegan
Mr. Aldhizer

Intelligence Division

INFORMATIVE NOTE 
6/21/76

Attached advises that the Department 
Task Force of the Office of Professional 
Responsibility (OPR), now in Memphis 
reviewing Martin Luther King assassinatio 
files of that office, desires to intervie 
Supervisor Joe C. Hester of Memphis who 
was case agent during the assassination. 
Request of Task Force is in accord with 
Attorney General’s instructions pertain­
ing to the King review which is to 
include personnel interviews as well as 
access to files. FBIHQ interposes no 
objection to interview and accordingly .... 
Hester will be interviewed 6/23/76.

If you approve Memphis will be 
telephonically advised to instruct Hester 
to record his account of the interview in 
summary form and submit to FBIHQ by 
letterhead memorandum and cover airtel.

This matter has been coordinated wit 
SA R. F. Olmert of Legal Counsel Division 
and SA E. J. McDonough of the General 
Investigative Division.

JTAslek
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MKIWW SEW

NR 005 ME CODE

JUH18 1375

’ WWE
4:25 PM NITEL JUNE 18 1976 KJW

TO: DIRECTOR

FROM: MEMPHIS (66-2189HP)

Assoe. Dir. , 
DeiMA.D^Adm.^—. 
Dcp.'A,DJw~~~»

Asst Dir.:
Adm. Scrr. -------  
Ext AfMiN — 
Fin. & Pers.------
Gen. inv. ....—>.~—~. 
Ident.   ——
Inspection .—•■• 
Intel'.’... ....—>-—— 
Ubora'/r/ ■—«• 
Ix-gd Cewn-------- 
Plan. & EvaL — 
Rec. H;xt —----  
Spec. Inv. —-— 
TraiftiM ..._——

Telephone Rm- —

ATTENTION: INTELLIGENCE DIVISION

/ REVIEW OF FBI INVESTIGATION OF DOCTOR MARTIN LUTHER KING*

DEPARTMENT OF JUSTICE TASK FORCE HAS REQUESTED TO INTER­

VIEW SA JOE C. HESTER OF THE MEMPHIS OFFICE REGARDING THE • 

MURKIN INVESTIGATION. SA HESTER WAS THE CASE AGENT DURING 

THIS INVESTIGATION AND THIS INTERVIEW TO BE CONDUCTED AS 

PART OF THE TASK FORCE INQUIRY INTO MURKIN.

SA HESTER IS AGREEABLE TO SUBMITTING TO SUCH AN INTERVIEW 

AND SUCH INTERVIEW WILL BE HAD ON JUNE 23, 1976, UACB •

EID.

SLR FIXX FBIHQ

TU AND CLR



Civil Rights Division
June 21, 1976

ASSASSINATION OF 
MARTIN LUTHER KING, JR,

my 6/8/76

June 14, 1976
xxxxxxxxxxxxxxxxxxx LHM
SanJuan

G* x EJM:mlr

1
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6/14/7,6

AIRTEX

TO: DIRECTOR, FBI (44-38861)

FROM: SAC, SAN W (157-61) (RUC)

SUBJECT: MURKIN

Re Bureau telephone from Bureau'Supervisor BAL N. 
HELTERHOFF, Civil Rights Unit, 5/17/76,

Enclosed herein are five copies of an LHM dated 
and captioned as “ASSASSINATION OF MARTIN LUTHER EING, JR.,. 
AT SAN JUAN, PUERTO RICO."

The representative of Secret Service referred to 
in the enclosed LHM is SA ROBERT OBERHOLTZ. The representa­
tives of the FBI referred to in the enclosed LHM are SAs 
DENNIS W. BRAIDEN and BRUCE M. DOVE.

Insofar as no further investigation is contemplated 
in this matter at San Juan, this case is accordingly placed 
in a closed status at San Juan.

/^>- Bureau (Enc,. 5) (RM) 

2 - San Juan
(1 - 89-0-41)

RCW/pms
(4)
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In Reply, Please Refer to 
rite Ko.

UNITED STATES DEKHTMENT OF JUHU

FEDERAL BUREAL OF INVESTIGATION 
San Juan, Puerto Rico 

June 14, 1976

ASSASSINATION OF MARTIN LUTHER KING, JR.

On May 14, 1976, a representative of the Secret 
Service advised the San Juan Office of the Federal Bureau of 
Investigation (FBI) that Otis Humphrey Uoore advised during 
interview on May 12, 1976, that in 1965, while drinking in a 
bar in Temple, Texas, two unknown males engaged him in conver­
sation to the effect that Moore was offered $50,000 to assassi­
nate Martin Luther King, Jr.

Moore advised that he believes that he is in posses­
sion of significant information when coupled with the informa­
tion in possession of James Earl Ray and Senator Edward 
Kennedy/will be able to "put it all together" and resolve 
the matter of King’s assassination once and for all.

This Secret Service representative advised that 
Moore is scheduled to depart from Roosevelt Roads Naval Base, 
Puerto Rico, on Saturday, May 15, 1976, between the hours of 
7:00 and 8:00 PM, destined by military flight, to Charleston, 
South Carolina. Moore is a retired military veteran and 
thereby eligible for stand-by status on military flights.

Moore then advised that he intended to make his 
way to Washington, D.C., by whatever means available .and to 
thereafter sit in the office of Senator Edward Kennedy and 
badger the office personnel until he is allowed to see Senator 
Kennedy personally. In addition to Senator Kennedy, Moore 
stated that he would also attempt to see other members of 
Congress, mentioning by name Senator Wilbur Mills of his 
home state of Arkansas.

The following description regarding Moore was fur­
nished by this Secret Service representative:

This document contains neither recommendations nor conclusions 
of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your 
agency; it and its contents are not to be distributed outside 
your agency.
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ASSASSINATION OF’ MARTIN LUTHER KING, JR.

Name:
Address:

Date of Birth: 
Place of Birth: 
Sex:' 
Pace:
Complexion:
Hair:
Eyes:
Height:
Weight:
Military Service 

Number:
Scars:

Otis Humphrey Moore 
Calle 9 #L-12, Royaltown 
Bayamon, Puerto Rico 
December 23, 1927 
Elaine, Arkansas
Male
Caucasian
Ruddy
Brown
Green 
5'3" 
146

Small scar on bridge of nose

On May 15, 1976, Moore was interviewed at his resi­
dence by Special Agents of the FBI regarding the above- 
mentioned information. Moore again advised that he intended 
to obtain an interview with Senator Kennedy regarding the 
assassination of Martin Luther King, Jr. and President 
Kennedy. Moore advised that if Senator Kennedy is unavailable, 
he will attempt to interview Senators Dale Bumpers and Henry 
Jackson, in addition to contacting the Governor of Tennessee, 
to obtain an interview with James Earl Ray, whom Moore feels 
did not tell the true story regarding the assassination of 
Martin Luther King, Jr.'

Moore furnished no additional information to that 
which was previously furnished to the Secret Service repre­
sentative, supra, except to say that "a multi-millionaire 
lawyer from Dallas" was present when he was offered the 
$50,000 to assassinate King.

Moore advised that he had additional information, 
but he would only give it to Senator Kennedy because he had 
contacted the FBI immediately after the offer had been made 
and, according to Moore, no action was taken.

A subsequent interview, same date, with Moore's 
wife, Lydia M. Moore, nee Torres, disclosed that Moore had 
been planning to take this trip for some time,, but up until
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ASSASSINATION OF MARTIN LUTHER KING, JR.

now, she has been unable to talk him out of it. She further 
advised that until recently, her husband was under the care 
of a Dr. Garcia for a nervous disorder and was to have been 
hospitalized for treatment.

Mrs. Moore added that the night in .1965, when her 
husband came home with the 'assassination story, he was 
extremely drunk and did call the FBI.

Moore advised that he does not believe -in violence 
and that he has no weapon, nor does he have access to any 
weapons. Moore’s wife advised that her husband is not prone 
to,violence, and she is of the opinion that he would not 
resort to violence to accomplish his purposes.

Moore made available his discharge papers which 
indicated the following information:

Home of Record:

Occupation:
Last Unit Assigned:

Weapon Qualification: 
Overseas Assignments:

Reason for Discharge:

Antion Rio #63
Humacao, Puerto Rico
Military - Cook and Mess Steward 
Company A, 7.5th Ranger Battalion, 
1st Armored Division, 
Ft. Hood, Texas
M-14 Sharpshooter
1965 - Wurtzburg, Germany 
1967-1968 - Vietnam
1970-1971 - Thailand
Retirement in December, 1974

Moore was unable to take the military flight to 
Washington .as planned, and advised the Special Agents of the 
FBI that he would wait until a later date, as of yet undeter 
mined, to make such a flight.
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Attn: J.

. Gaither
S. PdfIraan)

COCK TELETYPE

TO SACS, KEAHIS 
MILWAUKEE

EMO** DIRECTOR, FBI (100-106670)

JARTIN LUTHER RISC, JR.

1 - T. W. Leavitt
URGENT

1 - J. O. Ingram 
JUH 11, 1976

1 - J. G. Deegan
1 - J. D. Maurice
1 - J. T. Aldhixer

FOR INFORMATION OF RECIPIENTS, THE ATTORNEY GENERAL

HAS ORDERED A REVIEW OF THE EBI'S INVESTIGATION OF MARTIN

LUTHER KING. ASSIGNED TO CONDUCT THIS REVIEW IS A TASK FORCE

WORKING UNDER DIRECTION OP TRE OFFICE OF FROFtSSIOHAL RESPON­

SIBILITY (OPR) OF THE DEPARTMENT OF JUSTICE. THE ATTORNEY 

GENERAL HAS INDICATED THE REVIEW IS TO RESOLVE THE FOLLOWING 

FOUR QUESTIONS.

(1.) WAS THE FBI INVESTIGATION OF KING’S ASSASSINATION 

THOROUGH AMD HONEST?

(2.) IS THERE ANY EVIDENCE THE FBI WAS INVOLVED IN THE 

ASSASSINATION?

(3.) IS THERE ANY NEW EVIDENCE WHICH HAS COME TO THE 

ATTENTION OF TES DEPARTMENT CONCERNING THE ASSASSINATION?

(4.) DOES THE RELATIONSHIP BETWEEN THE BUREAU AND KING 

CALL FOR CRIMINAL PROSECUTIONS, DISCIPLINARY PROCEEDINGS OR 

OTHER APPROPRIATE ACTION?

1 - 44-38861
JTA:aam

(9) SEE NOTE PAGE 4
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PAGE TWO 100-10557$

THIS miS? IS A CONTINUATION OF A "PARTIAL WIS?S 

.RECENTLY COmC® BY THE CIVIL HIGHTS DIVISION OF THE 

DEPARTS!? UNDER DIRECTION OF ASSISTANT ATTORNEY GENERAL 

J- STANLEY POTTINGER. APTER THE TASK FORCE COMPLETES STUDY OF 

ASSASSINATION FILES IN SELECTED FIELD OFFICES, IT KILL CONDUCT 

EXAHINATION OF OUR INTELLIGENCE INVESTIGATION OF KING AND ANY 

SECURITY FILES RELATING TO BASIS FOR THE INVESTIGATION. ALL 

PERSONNEL ON THE TASK FORCE ARE AUTHORISED TOTAL ACCESS TO 

PERTINENT FILES AT FBIHQ AND IN THE FIELD. t THIS WILL INCLUDE 

COVER PAGES OF COMMUNICATIONS CONTAINING IDENTITIES OF SOME 

FBI SOURCES, INFORMANTS WHO WERE NOT AFFORDED SYMOBL NUMBERS 

AT THAT TIME AND INDIVIDUALS WO EXPRESSED OR IMPLIED CONFIDE!?- 

TIALITY. INFORMANT FILES ARE MOT TO BE MADE AVAILABLE TO THE 

TASK FORCE WITHOUT PRIOR FBIHQ AUTHORITY.

THE OPR REVIEW BEGAN AT FBIHQ OH MAY 10, 1975, WITH REVIEW 

OF ASSASSINATION FILES OF FBIHQ AND WASHINGTON FIELD OFFICE.

THE TASK FORCE WOW DESIRES TO REVIEW KING ASSASSINATION 

FILES IM THE MEMPHIS AND MILWAUKEE OFFICES BEGINNING JUNE 14, 

1976. THE FOLLOWING TASK FORCE PERSONNEL ARE SCHEDULED TO 

ARRIVE IT? MEMPHIS ON JUNE 14, 1976:

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



PAGE J« 100-106670

TOD G. FOLSOM, TASK FORCE LEASER; JAMES WALKER; WILLIAM 

WHITE; JOSEPH GROSS ARD POSSIBLY MS. HOPE BYRWE. ESTIMATED TIME 

TO COMPLETE REVIEW IN MEMPHIS IS TWO WEEKS. FOLSOM HAS INDI­

CATED THAT THE ONLY FILES HE ANTICIPATES REVIEWING IN MEMPHIS 

IS THE KING ASSASSINATION FILE (MEMPHIS 44-1987) AND POSSIBLY 

FILE CAPTIONED “SANITATION WORKERS STRIKE, MEMPHIS, TENNESSEE; 

RACIAL MATTER* (MEMPHIS FILE 157-1092).

THE SIXTH MEMBER OF THE TASK FORCE, JAMES XIECKHEFER, IS 

SCHEDULED TO ARRIVE IN MILWAUKEE, WISCONSIN, JUNE 14, 1976, TO 

REVIEW ALL VOLUMES OF MILWAUKEE ASSASSINATION INVESTIGATION 

(44-388). SUBSEQUENTLY HE WILL JOIN THE REST OF UIS GROUP IN 

MEMPHIS. FOLSOM GAVE MO REASON TOR REVIEWING MILWAUKEE FILES 

OTHER THAN THE FACT XIECKHEFER IS TO BE IN MILWAUKEE ANYWAY AND 

WHILE THERE COULD CONDUCT REVIEW.

SAC, MEMPHIS AND MILWAUKEE ASSIGN COORDINATOR TO HANDLE 

LIAISON WITH TASK FORCE PERSONNEL AND PROVIDE OFFICE SPACE IN 

WHICH TO CONDUCT REVIEW. CONFIRM ARRIVAL AND DEPARTURE OF 

TASK FORCE PERSONNEL AND KEEP FBIHQ ADVISED OF SIGNIFICANT 

DEVELOPMENTS.

END
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PAGE POO 100-106C70

MOTEt

Memphis and Milwaukee, through AfiACs R. H. Blay 
and JU Hill, respectively, were telephonically furnished 
contents of teletype on 6/3/76.

The assassination file in Memphis consists of 
7 siain volumes and 17 sub files of approximately 110 
volumes. The Milwaukee assassination file consists of 5 
volumes.

Task force leader Folsom has been advised of 
Bureau office addresses in Memphis and Milwaukee and 
that upon arrival his personnel should contact respective 
SACs. Both offices have been instructed to refer any 
questions concerning the review to Deputy Assistant Director 
J. O. Ingram, who is coordinating the review for the 
Intelligence Division, or SA J. T. Aldhizer.
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Civil Rights Division
June 8, 1976

ASSASSINATION OF MARTIN
LUTHER KING, JR.

May 21, 1965

May 26, 1976
XXXXXXXXXXXXXXXXXXX 

San Antonio, Texas

F X HNH:nlc

1

SEE NOTE PAGE 2. . .
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Assistant Attorney General , 
Civil Rights Division 
RE: ASSASSINATION OF MARTIN LUTHER KING, JR.

NOTE: On 5/14/76, our San Juan Office of the FBI advised 
a representative of the Secret Service advised on 5/14/76, 
that on 5/12/76, he interviewed (X) Otis Humphrey Moore, 
Calle 9 Number L-12, Royaltown, Bayamon, Puerto Rico: date 
of birth 12/23/27; Place of birth, Elaine, Arkansas; race - 
while; sex - male; complexion - ruddy; hair - brown; eyes - 
green; height ~5^^61ght - 146 pounds; social 
account number m^HH military serial number 
small scar on bridge of nose (X). The secret Service 
representative advised that Moore said that in 1965, while drinking 
in a bar in Temple, Texas, two unknown males engaged him 
in conversation to the effect that Moore was offered $50,000 
to assassinate Martin Luther King, Jr. Moore believes he is in 
possession of significant information, when, coupled with the 
Information in possession of James Earl Ray and Senator Edward 
Kennedy, will be able to "put it all together" and resolve the 
matter of King’s assassination once and for all.

3 The Secret Service representative advised that
Moore is scheduled to depart from Roosevelt Roads Naval Base 
In Puerto Rico on Saturday, .5/15/76, between the hours of 
7:00 and 8:00 p.m., destined by military flight to Charleston, 
South Carolina. Moore Is a retired military veteran and 
thereby elegible for standby status on military flights.
Moore has vowed thereafter to make his way to Washington, D.C., 
by whatever means available and to thereafter sit in the office 
of Senator Kennedy and pester the office personnel until able 
to see Senator Kennedy personally. In addition to Senator 
Kennedy, Moore has stated that he would also attempt to see 
other members of Congress, mentioning by name Senator Wilbur Mills 
of his home state of Arkansas. No other names of members of 
Congress were mentioned.

(to 5/15/76, our San Juan Office advised that 
Moore Interviewed at his residence re captioned matter. 
Moore reiterated his intentions of attempting to obtain 
an Interview with Senator Kennedy regarding the assassination 
of Martin Luther King and president Kennedy. Moore advised if 
Senator Kennedy will not see him he will attempt to obtain 
Interviews with Senators Dale Bumpers and Henry Jackson. 
He also intends to contact the Governor of Tennessee to obtain 
an Interview with James Earl Ray whom Moore feels -did not 
tell the true story re the assassination of Martin Luther King.

- 2 -
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Assistant Attorney General
Civil Rights Division
RE: ASSASSINATION OF MARTIN LUTHER KING, JR.

When questioned re his knowledge of the assassination 
of King, Moore only furbished the same inforaation he gave 
previously to the Secret Service Agent, adding only that a 
''multimillionaire lawyer from Dallas*' was present when he 
was offered $50,000 to assassinate King. Moore advised 
that he had additional Information, but he would only give 
it to Senator Kennedy, because he had contacted the FBI 
Immediately after the offer had been made and no action had 
been taken.

Interview with Moore's wife, Lydia M. Moore, 
nee Torres, revealed that Moore has been planning to take 
this trip for some*time, but up till now she has been able 
to talk him out of it. She further advised that until 
recently her husband has been under care of a doctor Garcia 
for nervous disorder, and was to have been hospitalised 
for treatment.

Mrs. Moore stated that the night in 1965, her 
husband came hone with the assassination story, he was 
extremely drunk, and did call the FBI.

Moore made available his discharge papers which 
indicated the following information:

DOB^December 23, 1927; FOB: Elaine, Arkansas; SSAN: 
hone of record: Caresio - Ant ion Riog Number 63, 

Humacao, Puerto Rico: Occupation in military: cook and mess 
steward. Last unit assigned: Company A 75th Ranger BN 
First Armored Division, Ft. Hood,Texas.

Unit records transferred to USAR Con OP (retired) 
RCPAC 9700 Page Boulevard, St. Louis, Missouri. Weapon 
qualification: Mid sharpshooter overseas assignments: 1965, 
Wurtzburg, Germany; 1967-68, Vietnam; 1970-71, Thaind. Reason 
for discharge: retirement in December, 1974.

Moore advised that he does not believe in violence, 
that he has no weapons and does not have access to any 
weapons. Moore's wife advised her husband is mot prone to 
violence and she is of the opinion he would not resort to 
violence to accomplish his purposes.

A photograph of Moore was obtained during the 
course of the interview.

Our San Juan office is submitting a letterhead 
memorandum containing results of interviews with Moore.

- 3 -
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■a 5/26/76

Airtel

TOt DIRECTOR, FBI (44-38861)

FROM: SAC, SAN ANTONIO (44-1242) (RUC)

SUBJECT: MURKIN

Re Bureau telcall to San Antonio, 5/25/76 and 
San Antonio telcall to Bureau, 5/26/76*

Inclosed herewith for the Bureau are four copies 
of an UK captioned "Assassination of Martin Luther King, Jr," 
and dated 5/26/76*

Enclosed for the information of the Atlanta 
Division is one copy of this IBM.

For the information of the Bureau and Atlanta, 
the data appearing in enclosed LHM regarding investigation 
conducted on S/14 and 15/65 was set forth in San Antonie 
IBM dated 5/17/65 captioned “Alleged Threat to Life of 
Martin Luther King, Jr.", (Bufllai 100-10667)y (SAfllet 
100-8838),

.Q*X Bureau (Enc. 4)
1 - Atlanta (44-2386) (Enc. 1) (Info)
1 - San Antonio
JMK/bgl
(4)
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In Reply, Pirate Refer to 
file Ko.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 
San Antonio, Texas

May 26, 1976

ASSASSINATION OF MARTIN LUTHER KING, JR.

The files of the San Antonio Federal Bureau 
of Investigation Office reflects the following informa­
tion:

At 8:45 PM, May 14, 1965, Mr. OTIS H. MOORE,
Army Serial Number Company C, Second Battalion,
67th Armor, Second Armored Division, Fort Hood, Texas, who 
resides at 510 Louise, Copperas Cove, Texas, telephonically 
contacted the FBI Office, San Antonio, Texab, regarding 
alleged assassination plan of MARTIN LUTHER KING, JR., 
related to him by an unknown individual at the S. £ S. Club, 
Temple, Texas, earlier that evening.

Attempts to interview MOORE and details concerning 
the allegation made by him that same evening .were conducted 
with negative results due to his intoxicated condition. 
It was decided to hold further interview in abeyance until 
the following morning.

MOORE’s wife, LYDIA MOORE, confidentially advised 
that evening that her husband frequently becomes intoxicated 
at which time he misunderstands or misinterprets what 
people are saying'to him. She was of opinion that due to his 
past behavior little credence should be given to his story.

On May IS, 1965, MOORE was recontacted at which 
time he advised that at approximately 4:00 PM he went to the 
S. £ S. Club, Temple, Texas, and started drinking. After 
approximately fifteen or twenty minutes an unknown male, 
approximately 55 to 60 years old, 6' tall, short gray-black 
hair, 190 to 200 pounds, wearing an old flannel shirt and 
khaki pants, came into the bar and sat next to him. After 
a few minutes MOORE started talking to this individual about 
Texas, and other topics. After a few minutes this man inquired 
if MOORE was in the Army at Fort Hood as a member of CID 
(Criminal Investigation Detachment), MOORE told him that he

This document contains neither recommendations nor conclusions 
of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to 
your agency; it and its contents are not to be distributed 
outside your agency.
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ASSASSINATION OF
MARTIN LUTHER KING, JR.

was not and ’’never would be.” The other man then began to 
talk about a ”Mr. KING." He said Mr. KING was telling Mr.. 
JOHNSON what to do and that KING would be running the United 
States next. MOORE then said "no, he’ll be ..stopped before ■ 
then.” The man then asked MOORE if he was acquainted with 
military artillery and other military weapons; apd. what MOORE.’s 
qualifications were on them. MOORE told him~he could "split 
a match right down in half.” The man then again asked if > 
MOORE was in. CID. -MOORE replied "No, but I am in CIA.” 
MOORE explained that he was not really in the CIA, but he 
just said this to string this man along. The man then 
said ’’You are from Panama.” MOORE replied, ”No,‘ I am from 
Arkansas,’ but I have been in Panama'." MOORE again explained 
that he was never really in Panama, but he was again stringing 
this man along. MOORE said he then got disgusted with this * 
man and tried to terminate,the conversation. After approximately 

- ten or' fifteen minutes the man again spoke to MOORE making
•%'.tp®e unrecalled remark about KING and KING’S assassination. 

;'MdORE”a^ked this man if he knew the movements of this "so 
..called Mr. KING." The man replied that he knew every move , 
KING.made and the-time and place. MOORE replied, "Well if 
you know all this,'and I am the assassinator, what is my 
possibility of getting out of it after it’s did, and how , 
much money is involved." MOORE again explained^that he was 
stringing this man along, but this'time in an attempt to 
develop some information regarding a possible assassination 
of KING. The man replied^that thepe was no money 
involved at the present time-. MOORE toTd him, "Well I have 
to look after the security and welfare of my family.- If T 
did it, I would have to have $50,000 and a way out." The 
man said there was a way out, but no money.

MOORE advised that at this point' the man went 
to the men’s room, and he, MOORE, started to leave the 
club. As he was leaving he asked the man;how he could get 
in touch with him and this man replied "I^ here all the time." 
MOORE said he then immediately went to his home in Copperas Cove 
and called the FBI in San Antonio requesting that an Agent 
contact him.

2
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ASSASSINATION OF
MARTIN -LUTHER KING, JR.

During the course of the above interview MOORE 
repeatedly changed his story and exhibited great difficulty 
in recalling what had taken place the evening before. He 
admitted to having at least five or six beers and to being 
prone to easy intoxication, -MOORE further admitted that 
during the course of his discussion wilh the above individual, 
he steered the conversation toward the possible assassination 
of KING in an attempt to determine if any such-assassination 
plan existed. He was unsuccessful in doing so.

On May 25, 1965, Otis H. Moore, telephoned the 
San Antonio Federal Bureau of Investigation Office via 
long distance. Moore stated that he had been beaten up 
by ”a company group*' and that he feared his life. Moore 
requested that the agents who spoke to him the previous 
week be contacted and advised that the "thing" is now in 
the open and that the agents would know what this meant. 
Moore stated that this was important, but would not explain 
what this matter was about. Moore stated that he resides 
at 510 Louise Street, Copperas Cove, Texas.

On May 26, 1965, Otis H. Moore was interviewed 
by SAs Matthew B. Boyhan and Bernard P. Flanigan at Forb 
Hood Criminal Investigations Detachment Office regarding 
his telephone call to the San Antonio Federal Bureau of 
Investigation Office during the evening of May 24, 1965.

Mr. Moore advised that during the evening of 
May 24, 1965, while at the Fort Hood NCO Club Annex, 
Belton Lake, at a company (military) party, he became 
extremely intoxicated and got into a fight with three 
or four other men over some unrecalled incident. He 
stated that due to his intoxicated condition he could 
not remember much of anything that happened, but so far 
as he knows the fight did not have anything to do with 
the incident at the S and S Club, Temple, Texas, with 
regard to the assassination threat of Martin Luther King 
which he previously reported to SA Boyhan. He does not know 
why he called the FBI in San Antonio and does not recall 
informing the FBI clerk that he had been beat up and did 
not have very long to live, or that he had additional 
information regarding the incident at the S and S Club.
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